
Wrocław, dnia 30 sierpnia 2022 roku

Dr Agnieszka Dziemianowicz-Bąk

Posłanka na Sejm RP

Adres do korespondencji:

ul. Haukego-Bosaka 17/1, 50-447 Wrocław

Sz.P. Jacek Sutryk

Prezydent Wrocławia

pl. Nowy Targ 1-8, 50-141 Wrocław

Interwencja poselska

w sprawie działań Miejskiego Centrum Usług Społecznych

Na podstawie art. 19 pkt 1 i 20 pkt 1 ustawy z dnia 9 maja 1996 roku o wykonywaniu mandatu

posła i senatora (Dz.U. 1996 Nr 73 poz. 350 z późn. zm.), niniejszym zwracam się z poniższą

interwencją poselską i wnoszę o:

1. Zaakceptowanie żądań wyrażonych przez Komisję Międzyzakładową OZZ Inicjatywy

Pracowniczej Opiekunów Medycznych i Kwalifikowanych w postaci:

a) podwyżki 1 tys. zł dla opiekunów i pokojowych zatrudnionych w tut. Domach Pomocy

Społecznej,

b) 10% premii za pracę w warunkach braków kadrowych,

c) wyposażenia Domów Pomocy Społecznej w narzędzia pracy, sprzęt typu łóżka elektryczne i

pościel.

d) gwarancji zatrudnienia nowych pracowników.

2. Opracowanie jasnego regulaminu kierowania osób do Domów Pomocy Społecznej

podlegających Miejskiemu Centrum Usług Socjalnych.
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UZASADNIENIE

1. Sytuacja w DPS.

Do mojego biura poselskiego napływają informacje dotyczące postulatów protestujących

pracowników wrocławskich Domów Pomocy Społecznej (dalej również jako “DPS”). Od 24 maja

2022 roku znajdują się oni w sporze zbiorowym z Miejskim Centrum Usług Społecznych we

Wrocławiu.

O szeregu nieprawidłowości związanych z zarządzaniem Domami Pomocy Społecznej

informują również media. W DPS ma brakować pracowników oraz sprzętu niezbędnego do

wykonywania codziennych obowiązków (zob. K. Nurzyńska, Pracownik domu pomocy społecznej

zarabia 3 tys. zł. Wrocławski magistrat: "Nie ma środków na podwyżki", Gazeta Wyborcza, dostęp

dn. 29 sierpnia 2022 r.). Niejasne mają być nadto zasady przyjmowania nowych mieszkańców DPS.

Cykliczne niedofinansowanie DPS rzutuje również bezpośrednio na sytuację mieszkańców

domów, bowiem nie jest możliwym zapewnienie standardów, o których mowa w art. 55 ust. 2

ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, przy narastających brakach kadrowych

spowodowanych niskimi wynagrodzeniami personelu.

W kontekście powyższego żądania kadrowo-płacowe osób zatrudnionych w DPS

podlegających Miejskiemu Centrum Usług Społecznych zasługują na pełną aprobatę. Nie można

zaakceptować sytuacji, w której opiekunowie medyczni i kwalifikowani DPS, wykonujący

niezwykle doniosłą pracę dla społeczeństwa, otrzymują wynagrodzenie dalece nieadekwatne z

punktu widzenia powierzonej im odpowiedzialności oraz obowiązków.
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Niskie płace w DPS implikują również brakiem nowych kandydatów do pracy.

Powiększający się problem braków kadrowych, a co za tym idzie przepracowanie obecnych

pracowników DPS może stanowić bezpośrednie niebezpieczeństwo dla zdrowia i życia

mieszkańców.

Biorąc pod uwagę powyższe argumenty, apeluję do Pana prezydenta o pilne

rozpatrzenie niniejszej interwencji.

2. Odpowiedź na interwencję

Odpowiedź na niniejsze pismo proszę o dostarczenie na wskazany adres e-mail:

Agnieszka.Dziemianowicz-Bak@sejm.pl - jak bowiem wskazano w piśmiennictwie: "jeśli chodzi

o sposób udostępnienia informacji i materiałów, to [...] nie został on określony.

Trzeba więc przyjąć, że wybór takiego sposobu należy do parlamentarzysty ubiegającego się

o realizację swojego ustawowego uprawnienia. W przypadku informacji może on żądać

jej w dowolnej formie, tak ustnej, jak i pisemnej, elektronicznej, fonicznej czy też każdej innej,

a podmiot zobowiązany powinien mu jej udzielić" (tak P. J. Uziębło [w:] K. Grajewski, J. Stelina,

P. J. Uziębło, Komentarz do ustawy o wykonywaniu mandatu posła i senatora, Warszawa 2014,

art. 20, dost. Lex.).

Jeżeli zaś chodzi o termin udzielenia odpowiedzi na przedmiotowe pismo, wyjaśniam,

że według przywołanego wyżej komentarza do ustawy o wykonywaniu mandatu posła i senatora:

“przepisy ustawy nie wskazują terminu, w jakim informacje i materiały powinny być udostępnione

posłowi lub senatorowi. Dlatego też powinno to mieć miejsce bez zbędnej zwłoki,

a więc w najszybszym czasie, w jakim jest możliwe przygotowanie informacji lub materiałów

i ich dostarczenie parlamentarzyście.”

Mając na uwadze powyższe, wnoszę jak w petitum.
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Łączę wyrazy szacunku,

dr Agnieszka Dziemianowicz-Bąk

Posłanka na Sejm RP
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